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Protokół 5/2020 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  

w dniu 18 maja 2020 roku 

 

 

WAK.0012.4.5.2020 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w zdalnym trybie. Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych Anna Gajewska powitała członków komisji biorących udział 

w wideo konferencji. W posiedzeniu wzięli udział: 

Przewodnicząca: 

1. Anna Gajewska                                              

Wiceprzewodniczący: 

2. Michał Kobrzyński                                       

3. Mariusz Śledziewski                                    

 

Członkowie: 

4.  Zenon Kuska                       

5.  Konrad Michalski              

6. Przemysław Cichocki     

7. Aleksandra Bednarek                                 

8. Agnieszka Borkowska   

9. Artur Stankiewicz    

 

Lista obecności  radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.                    

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Sprawozdanie z działalności Domu Opieki Społecznej „Kombatant” 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Do proponowanego porządku obrad radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca 

Komisji, wobec braku sprzeciwu, uznała porządek obrad za przyjęty. 

 

 

3. Sprawozdanie z działalności Domu Opieki Społecznej „Kombatant” 

 

 Pani Anna Kaczmarek, Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w 

Legionowie przedstawiła sprawozdanie z działalności DPS  „Kombatant” w 2019 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 Radna Aleksandra Bednarek zapytała z jakich organizacji przychodzą 

wolontariusze, do pensjonariuszy DPS „Kombatant”, pomijając szkoły?  

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że różne akcje dla pensjonariuszy przeprowadzane 

były z uczniami szkół i harcerzami jak również wolontariuszami Stowarzyszenia 

„Nadzieja”. W chwili obecnej z uwagi na pandemię przychodzą głównie osoby prywatne, 

które angażują się do spacerów z pensjonariuszami. 
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 Radna Aleksandra Bednarek zapytała w jaki sposób pensjonariusze są 

aktywizowani i ile godzin tygodniowo jest terapii zajęciowej. Jak są aktywizowane osoby 

leżące? 

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że jedna terapeutka prowadzi zajęcia od 8.00 do 

16.00. Pensjonariusze wykonują takie zajęcia terapeutyczne, jakimi są zainteresowani, 

np. szydełkowanie, malowanie, rysowanie itp., poza tym są projekcje filmów, wycieczki - 

wszystko zostało przedstawione w sprawozdaniu. 

Odpowiadając na pytanie jak są  aktywizowanie osoby leżące, Pani Dyrektor powiedziała, 

że w tym przypadku włącza się rehabilitant oraz terapeutka zajęciowa, która ma 

ukończony kurs masażu rąk, poza tym wielu pensjonariuszy uczestniczy w gimnastyce i 

korzysta z biblioteki. 

 Na kolejne pytanie radnej  Aleksandry Bednarek, czy placówka zapewnia 

integrację mieszkańcom, Pani Dyrektor odpowiedziała, że są organizowane różne 

spotkania, wieczorki imieninowe i urodzinowe, nawiązana jest współpraca z Muzeum 

Historycznym, , raz w tygodniu uruchamiana jest kawiarenka.  

Zdaniem radnej o wiele ciekawsze byłyby zajęcia z wolontariuszami z zewnątrz, a przede 

wszystkim istotne byłoby gdyby mieszkańcy  mieli możliwość porozmawiani z osobą, 

która jest do tego przygotowana, np., terapeutą. 

 Pani Dyrektor wyjaśniła, że w ubiegłym roku zatrudniony był na umowę zlecenie 

psycholog, a w tym roku zamierzała nawiązać współpracę z Poradnią Psychologiczno-

Pedagogiczną ale z uwagi na obecną sytuację realizacja tego pomysłu musi być 

odroczona w czasie. 

 Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że rozmawiała z wolontariuszami, którzy 

mają pomysł na aktywizowanie pensjonariuszy DPS „Kombatant”, wiedzą co chcieliby 

robić dla starszych osób. 

Radna wyraziła swoje zadowolenie, że wkrótce pomimo pandemii dojdzie do spotkania 

Pani Dyrektor z wolontariuszami i dodała, że jednym z ciekawszych pomysłów jest, by do 

Pań przychodziła fryzjerka i kosmetyczka,  bo to najbardziej aktywizuje kobiety.  

 Pani Dyrektor powiedziała, że zawsze do DPS-u przychodziła kosmetyczka i 

fryzjerka, jak również Panie zawożone są do fryzjera czy kosmetyczki.  

 Radna Aleksandra Bednarek podkreśliła, że byłyby to nieodpłatne usługi 

wykonywane przez wolontariuszki ze Stowarzyszenia „Nadzieja”. 

Radna poprosiła Panią Dyrektor o  informację o terminie  spotkania ze Stowarzyszeniem 

„Nadzieja”, bowiem chciałaby uczestniczyć w tym spotkaniu. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała, czy mieszkańcy mogą korzystać z sali 

telewizyjnej i czy każdy z mieszkańców ma w swoim pokoju telewizor oraz czy 

utrzymywane są zajęcia ruchowe. 

 Pani Dyrektor odpowiedziała, że w prawie każdym pokoju jest telewizor (chyba, że 

mieszkaniec tego nie chce) oraz, że faktycznie w telewizory zaopatrza rodzina.  Przez 

cały czas utrzymywane są zajęcia ruchowe, a rehabilitant ćwiczy indywidualnie z osobami 

leżącymi i z tymi, które mają na to ochotę. 

Pani Dyrektor powiedziała również, że popiera pomysł radnej Aleksandry Bednarek, że w 

placówce przydałby się psycholog, który potrafiłby zachęcić pensjonariuszy do rozmów. 

 

Następnie Pani Dyrektor przedstawiła informacja na temat działań podjętych w DPS 

„Kombatant” w związku z pandemią. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto Pani Dyrektor powiedziała, że: 

-  13 maja przeprowadzone zostały testy przesiewowe wśród personelu, wszystkie wyniki 

są ujemne, a wyniku jednej z próbek nie ma, będzie w związku z tym powtarzana,  

- 6 maja br. do DPS „Kombatant” przyjęta została jedna osoba, z wynikiem ujemnym. 

Wynik został powtórzony po 10 dniach i również jest ujemny,  

- przyjęta zostanie kolejna osoba, 

- w placówce jest wystarczająca ilość kombinezonów, maseczek (ostatnio maseczki 

przekazało Starostwo), detergentów i płynów dezynfekujących, 
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- pod koniec kwietnia Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę o  przekazaniu 

60 domom pomocy społecznej urządzeń do ozonowania powietrza (dezynfekcji 

pomieszczeń) a w  dniu dzisiejszym wpłynęło pismo z Mazowieckiego Centrum Polityki 

Społecznej dotyczące przekazania placówce urządzenia  w najbliższym czasie, 

- placówka otrzymała trzy transze maseczek, rękawiczek, płynów do dezynfekcji ze 

środków uruchomionych przez Wojewodę. 

Na pytanie radnej Agnieszki Borkowskiej o zachorowania w prywatnych domach pomocy 

społecznej w Legionowie, Pani Dyrektor odpowiedziała, że informacje takie posiada 

Sanepid. 

 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

 Komisji przedłożono do zaopiniowania projekt uchwały  Rady Powiatu w 

Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 

grudnia    2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

 Pani Katarzyna Rembelska, Skarbnik Powiatu poinformowała zebranych, że 

zmiany w planie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2020 r. po podjęciu przedmiotowej 

uchwały dotyczą: 

- zmniejszenia planu dochodów o kwotę 18.853,00 zł i zwiększenia planu dochodów 

o kwotę 1.083.373,00 zł - plan po zmianie 115.777.246,50 zł, 

- zmniejszenia planu wydatków o kwotę 50.000,00 zł i zwiększenia planu wydatków 

o kwotę 4.857.389,00 zł - plan po zmianie 130.638.726,75 zł, 

- zwiększenia deficytu o kwotę 3.742.869,00 zł - deficyt po zmianach wynosi 

14.861.480,25 zł, 

- zwiększenia przychodów o kwotę 3.742.869,00 zł - przychody po zmianach wynoszą 

16.399.430,81 zł. 

Następnie Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany będące w kompetencji komisji. 

 Radna Aleksandra Bednarek nawiązując do wypowiedzi Pani Skarbnik odnośnie 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 26.338,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

ze środków własnych Powiatu bieżącej działalności Powiatowego Zespołu do spraw 

Orzekania o Niepełnosprawności w Legionowie, zapytała, skład pojawiły  się braki?  

 Pani Skarbnik odpowiedziała, że związane to jest z ilością wydanych decyzji. 

 Przewodnicząca powiedziała również, że wzrost kosztów związany jest  także z 

pandemią, bowiem wszystkie orzeczenia wysyłane są drogą pocztową, przy czym poczta 

podwyższyła opłaty o prawie 100%. 

 Pani Skarbnik dodała, że w art. 6 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 

oraz o zatrudnianiu osób niepełnosprawnych jest zapis, który mówi, że mimo tego, że są 

to zadania  z zakresu administracji rządowej „wydatki związane z tworzeniem i 

działalnością zespołów są pokrywane ze środków finansowych budżetu państwa. Wydatki 

te mogą być również pokrywane ze środków finansowych jednostek samorządu 

terytorialnego”, czyli odgórnie oczekują, że wydatki będą pokrywane ze środków 

własnych. 

Pani Skarbnik powiedziała, że przeprowadziła analizę, jak zadanie to było realizowane: 

- w roku 2016 - ze środków od wojewody, 

- w roku 2017 - powiat dołożył 20 tys. zł. (zrealizowane zostało niecałe 18 tys. zł.), 

- w roku 2018 - powiat dołożył 20 tys. zł. ( zrealizowane zostało prawie 20 tys. z.) 

- w roku 2019 - powiat dołożył po stronie planu ponad 52 tys. zł. (zrealizowane zostało 

niecałe 50 tys. zł.), 

- na ten rok w tym momencie powiat dokłada 26.500,00 zł. i jest to kwota wyliczona na 2 

miesiące. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodnicząca komisji przystąpiła do procedury 

głosowania, odczytując kolejno nazwiska członków komisji, którzy mówili, czy są za 

podjęciem uchwały. 

Anna Gajewska - za, 

Michał Kobrzyński - za, 

Mariusz Śledziewski - za, 

Marek Kuska - za, 
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Konrad Michalski - za, 

Przemysław Cichocki - za, 

Aleksandra Bednarek - za, 

Artur Stankiewicz - za. 

Agnieszka Borkowska. 

Przewodnicząca komisji Anna Gajewska stwierdziła, że projekt uchwały zaopiniowany 

został stosunkiem głosów: 

 

9  głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

  

 Do protokołu Nr 4/2020 z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych w dniu 20 kwietnia 2020 roku, który otrzymali wszyscy członkowie komisji 

nie zgłoszono uwag, w  związku z czym Przewodnicząca komisji przystąpiła do procedury 

głosowania odczytując kolejno nazwiska członków komisji, którzy mówili, czy są za 

przyjęciem protokołu. 

Anna Gajewska - za, 

Michał Kobrzyński - za, 

Mariusz Śledziewski - za, 

Marek Kuska - za, 

Konrad Michalski - za, 

Przemysław Cichocki - za, 

Aleksandra Bednarek - za, 

Artur Stankiewicz - za, 

Agnieszka Borkowska. 

 

 Protokół Nr 4/2020 z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych w 

dniu 20 kwietnia 2020 roku, przyjęty został stosunkiem głosów: 

 

9  głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

 

6. Wolne wnioski. 

 

7. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Posiedzenie Komisji zamknęła Przewodnicząca Anna Gajewska. 

 

 

 

               Przewodnicząca Komisji Rodziny,  

Zdrowia i Spraw Społecznych 

         

        Anna Gajewska 

 

 

Protokół sporządziła: 
Małgorzata Storm 

 


